
 

 

 

ZÁPIS 

z 3. zasedání Studentské rady Univerzity Pardubice v r. 2024, 

konaného dne 26. února 2024 od 17:00 hybridní formou v zasedací místnosti SRUPa 

 

 

 

Přítomni: Bartošová Petra, Fišera Tomáš, Chrastina Tomáš, Kašparová Anděla, Lavrenčíková 

Jindra, Leinweber Petr, Manojlín Marek, Mrázková Soňa, Parlagi Natálie, Pipek Šimon, Šlapák 

Jiří, Vrubel Štěpán 

 

Hosté: prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., Ing. Petr Bělina, Ph.D., Mgr. et Mgr. Veronika Lacinová 

Najmanová 

 

 

 

Program zasedání:  

1. Zahájení 

2. Schválení programu zasedání 

3. Informace z činnosti předsednictva SRUPa 

4. Diskuze s rektorem ohledně nového prorektora pro vzdělávání a kvalitu 

5. Informace k SAFE UPCE + HR Awards 

6. Debata nad materiály na zasedání AS UPCE 27. 2. 2024 

7. Různé 

 

 

 

BOD 1: Zahájení 

Předseda SRUPa Štěpán Vrubel zahájil zasedání, přivítal členy SRUPa a hosty. Zahájení bylo 

přítomno 12 členů SRUPa. 

 

 

BOD 2: Schválení programu zasedání 

O programu zasedání bylo hlasováno v původním znění.  

 

Hlasování bylo provedeno elektronicky. 

Výsledek hlasování: 12 PRO – 0 PROTI – 0 SE ZDRŽEL. 

Program zasedání byl schválen. 

 

 

 

 



 

 

 

BOD 3: Informace z činnosti předsednictva SRUPa 

Předsednictvo informovalo o schůzce s rektorem UPCE, které se zúčastnili: Lavrenčíková 

Jindra, Leinweber Petr, Manojlín Marek a Vrubel Štěpán. Jednalo se o úvodní seznamovací 

schůzku s novým složením předsednictva SRUPa. Proběhla také schůzka ohledně neschválení 

strategického záměru UPCE, které se zúčastnil Štěpán Vrubel. Diskutovány byly odpovědi                 

na připomínky studujících a rektor doporučil diskuzi s vedením APUPA kvůli jejich budoucí 

strategii chodu, resp. bodům, které jsou zmíněny ve strategickému záměru UPCE, neboť to není 

v kompetenci rektorátu.  

 

Následovaly informace o schůzce se zástupci Oddělení propagace a vnějších vztahů. Hovořilo 

se o užší spolupráci, pomoci s propagací akcí navzájem, účasti na Přílivu apod. 

 

Jindra Lavrenčíková informovala přítomné členy o aktuálním vývoji projektu SAKO. 

Poděkovala pí. Lacinové Najmanové za korekturu textu z odborného hlediska. Zmínila také 

plánovanou účast na konferenci v Bruselu (Students emPower Education 2024, o budoucnosti 

vysokého školství po evropských volbách, 3. 3. - 6. 3. 2024).  

 

Rektor vyjádřil uznání ke spolupráci s Oddělením propagace a vnějších vztahů a kvitoval 

propagaci příspěvků, odpovídající frekvenci a tím i zvýšení dosahu přenášených informací. 

Doplnil informace k problematice APUPA: diskuze probíhaly v několika vlnách (září a konec 

roku 2023), jednalo se o nedostatečné kapacitě, jejím navýšení, zohlednění odbornosti                            

a možnostech rozpočtu rektorátu. Navýšení personální kapacity o 0,5 úvazek by odpovídalo 

tomu, aby se čekací lhůta na přijetí do APUPA snížila na rozumnou hranici. 

 

 

BOD 4: Diskuze s rektorem ohledně nového prorektora pro vzdělávání a kvalitu 

Rektor informoval o plánovaných změnách na dvou postech prorektorů: prorektor pro vědu                  

a tvůrčí činnost a prorektor pro vzdělávání a kvalitu (nově Ing. Ondřej Prusek, Ph.D.). Obsazení 

postu prorektora pro vzdělávání a kvalitu ovlivňují dvě okolnosti: vysoká kadence projektů, 

které je zapotřebí řešit (NPO, strategické řízení, Green deal apod.) a živé termíny. Rektorát 

potřebuje co nejplynulejší přechod a upřednostní návaznost, i když rektor souhlasí, že post                

by více vyhovoval akademickému pracovníkovi. Rektor také zmínil hodnocení změny 

metodiky napříč republikou, jeho tým se snažil rozšířit tým a posílit např. RVH. V RVH                     

by neměli sedět pouze funkcionáři, nebude se krýt činnost výkonná s hodnocením kvality, RVH 

má být více nezávislá, bude hodnotit kvalitu vzdělávání. Parametry jednotlivých VŠ se liší, 

rektor si od navýšení počtu členů slibuje dokončení hodnocení vzdělávací činnosti. Chtěl                  

by také zlepšit nejednoduchou diskuzi mezi obory. 

 

 

 

 

 



 

 

 

Přítomní členové poznamenali, že činnost dr. Pruska tedy bude zaměřená více na projektový 

management. Rektor odpověděl, že chce dokončit hodnocení vědy, nastavení parametrů                 

a v průběhu zbývajícího období svého mandátu také diskuzi s RVH, jaká by měla být kvalita 

studijních projektů. Upozornil, že primární aspekty rozvoje vzdělávací činnosti jsou ty, na které 

jsou navázány finanční prostředky. Diskutoval s oddělením HR o projektech, výkonné složce    

a oblasti vzdělávání. Hledají se cesty, jak poskytnout studentům dostatek materiálů ke studiu, 

což je výzva také pro spisovou službu. 

 

Zástupci SRUPa se dotázali, zda by nebylo vhodnější obsadit post prorektora pro vzdělávání               

a kvalitu akademikem a rozšířit pravomoci dr. Pruska na původním postu. Rektor uvedl,                      

že dle zákona může post prorektora zastávat i neakademik a je si vědom, že v tomto případě 

budeme jedinou VŠ v ČR.  Bylo mu připomenuto, že hovořil o zlepšení komunikace mezi 

obory, proto se členové SRUPa také dotázali, zda je k tomuto účelu osoba dr. Pruska vhodná, 

jestli bude představovat zlepšení a přínos. Mezi dotázanými pracovníky UPCE se objevila 

jediná pozitivní vazba (s několika „ale“), v ostatních případech se jednalo o komentáře 

negativní (k jeho neprofesionálnímu jednání a činnosti oddělení). Rektor deklaroval, že za tuto 

volbu bude osobně ručit a podpoří diskuzi tam, kde o to bude zájem, tedy nejen ve SRUPa,               

ale také v rámci jednotlivých fakult. Jde mu o komplexnost celého vedení a negativní náhled 

ho mrzí. Několik přítomných zástupců mu sdělilo, že ačkoliv jeho snahu chápou, povinností 

senátorů či členů SRUPa je sbírat podněty a zpětné vazby od studentů i akademiků 

(zaměstnanců). 

 

 

BOD 5: Informace k SAFE UPCE + HR Awards 

Mgr. et Mgr. Lacinová Najmanová informovala o novinkách ve vývoji a dalších 

připravovaných akcích. Proběhlo setkání nominovaných členů budoucí etické komise, ve které 

budou také tři zástupci studujících. Zmínila workshop o nevhodném chování (zprostředkování 

networkingu, aby se lidé navzájem setkali a studenti se necítili diskomfortně mezi akademiky). 

Akce proběhla úspěšně a v následujících týdnech proběhne schůzka ohledně formálních 

záležitostí. Dále zmínila projekci dokumentu Po prolomení ticha, univerzita obdržela nabídku 

na promítání, jedná se o téma sexuálního obtěžování. Vstupné nebude vybíráno, aby přišlo               

co nejvíce lidí. Proběhla diskuze o upřesnění spolupráce, akci zaštítí HR oddělení a SRUPa                     

se zapojí jako partner. Debatovalo se o vhodném prostoru (univerzita, D 29, Laborka, Titan), je 

zapotřebí zohlednit finanční stránku. Předsednictvo SRUPa si vezme na starost zjištění 

finančních nákladů na prostory. 

 

Rektor poznamenal, že by stálo za to zvážit účast v projektu Rozjeď to pro příští rok, SRUPa 

by se mohla zapojit, jedná se také o spolupráci s městem a vzniká z toho řada skvělých aktivit. 

 

Následně byla vyhlášena přestávka. Zasedání opustilo několik členů SRUPa (Parlagi Natálie, 

Pipek Šimon, Šlapák Jiří) a hosté (prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., Ing. Petr Bělina, Ph.D., Mgr. 

et Mgr. Veronika Lacinová Najmanová). 



 

 

 

 

BOD 6: Debata nad materiály na zasedání AS UPCE 27. 2. 2024 

Mezi přítomnými členy SRUPa proběhla debata o bodu č. 4 a mzdovém výměru. 

 

 

Zasedání opustila Kašparová Anděla. 

 

 

BOD 7: Různé 

Následovala diskuze k dodatkům jednotlivých bodů. 

 

 

Zasedání bylo následně ukončeno. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Jindra Lavrenčíková 

 

 

 

 

 

 

 

 

Štěpán Vrubel 

předseda SRUPa 

 

 

 

 


